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EAJ-PNV Oñatik 2024ko Aurrekontu Parte-
hartzaileetan proposatutako nerabeentzako 

jolasak eta 'Parke Gorrixa' proiektua bateragarri 
egitearen aldeko apustua egiten du 

● Bi proiektu hain garrantzitsu bateratzeko estrategia ez da soilik eznahikoa, baizik eta
herritarren eskaerekin konpromiso eta ikuspegi falta erakusten du.

2024ko Aurrekontu Parte-hartzaileen testuinguruan, Oñatiko herritarrek argi adierazi zuten 
udalerriko hainbat haur-parkeetan nerabeentzako jolas-gune espezifikoak nahi dituztela. Eskari 
horrek behar nabarmena islatzen du, baina orain arte EH Bilduko Udal Gobernuak ez du aintzat 
hartu. 

Bestalde, 2016an aurkeztutako 'Parke Gorrixa' proiektua oraindik ez da amaitu. Espazio hori 
hobetzeko esku-hartze integrala agindu zen arren, lurzoruaren hobekuntza txiki bat besterik ez 
da egin. Proiektu hau bukatzeko borondate eza begi-bistakoa da hainbeste denbora igaro 
ondoren. 

EH Bilduko Udal Gobernuak bi proiektu garrantzitsu fusionatzea erabaki du, 'Parke Gorrixa'-n 
nerabeentzako jolas batzuk instalatzea behin betiko irtenbide gisa aurkeztuz. EAJ-PNV Oñatiko 
taldeak uste du estrategia hau ez dela nahikoa, eta gainera, herritarren eskaerei buruzko 
ikuspegi eta konpromiso falta erakusten duela. 

EAJ-PNV Oñatiko taldeak uste du nerabeentzako jolasak 'Parke Gorrixa'-ra soilik mugatzea 
hasierako proposamena irtenbide partzial batera murriztea dela, udalerriko parke guztietan 
aurreikusitako eskaera betetzen ez duelako. Haien ustez, parte-hartze prozesuari gutxieneko eta 
azaleko erantzuna emateko ahalegin argia da, benetan herritarrak entzuteko helburua 
desitxuratuz. 

Talde jeltzalearen iritziz, bai 'Parke Gorrixa' eta bai nerabeentzako jolasak proiektu bideragarriak 
eta bateragarriak dira behar bezala kudeatzen badira. Ez dute uste bat sakrifikatu behar denik 
bestearen alde, Udal Gobernuak proposatzen duen bezala. EAJ-PNV Oñatiko taldearen ustez, bi 
proiektuak independentean garatzea posible eta beharrezkoa da, herritarren itxaropenak bete 
daitezen bermatzeko. 

"Kezkagarria da Udal Gobernuak hain gai garrantzitsua sinplifikatu nahi izatea, eta berriz ere, 
herritarrekiko konpromisoak erdi mailako irtenbide batera baztertzea". EAJ-PNV Oñatik 
herritarren eskaerei benetan erantzuten dien eta ez interes partidistei arbitrarioki moldatzen dien 
kudeaketa arduratsu baten alde egiten du apustu. 

Taldeak herritarren parte-hartzearen aldeko konpromisoa berretsiz amaitu du, eta biztanleriaren 
benetako beharrei erantzuten dieten proiektuak garatzearen aldeko apustua egiten duela 
adieraziz. "Udal Gobernuari eskua luzatzen diogu, interes komodoei egokitutako fusio bat izan 
ez dadin, baizik eta herritarren eskaerei koherentziaz eta eraginkortasunez erantzuten dien 
irtenbide bat izan dadin", baieztatu dute EAJ-PNV Oñatitik.  
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los proyectos del ‘Parke Gorrixa’ y los juegos 
para adolescentes propuestos en los 

Presupuestos Participativos 2024 
● La estrategia de fusionar dos proyectos tan importantes, no solo es insuficiente, sino que

demuestra una falta de visión y compromiso con las demandas ciudadanas.

En el marco de los Presupuestos Participativos 2024, la ciudadanía de Oñati expresó de manera 
clara su deseo de contar con áreas de juegos específicas para adolescentes en diversos 
parques infantiles del municipio. Esta demanda, que refleja una necesidad evidente, ha sido 
hasta ahora ignorada por el Gobierno Municipal de EH Bildu. 

Por otro lado, el proyecto del 'Parke Gorrixa', presentado en 2016, sigue sin completarse. A 
pesar de que se prometió una intervención integral para mejorar este espacio, solo se ha 
realizado una mejora menor del suelo. La falta de voluntad para culminar este proyecto resulta 
evidente después de todo el tiempo transcurrido. 

El Gobierno Municipal de EH Bildu ha sorprendido al optar por fusionar dos proyectos 
importantes, intentando presentar la instalación de algunos juegos para adolescentes en el 
'Parke Gorrixa' como una solución definitiva. Desde EAJ-PNV Oñati consideran que esta 
estrategia no solo es insuficiente, sino que también demuestra una falta de visión y compromiso 
con las demandas ciudadanas. 

EAJ-PNV Oñati opina que limitar los juegos para adolescentes únicamente al 'Parke Gorrixa' es 
reducir la propuesta original a una solución parcial que no abarca el conjunto de parques de la 
localidad, como había sido solicitado. En su opinión, se trata de un intento claro de cumplir de 
manera mínima y superficial con el proceso participativo, desvirtuando el objetivo de escuchar 
verdaderamente a la ciudadanía. 

El grupo jeltzale cree que ambos proyectos, el 'Parke Gorrixa' y los juegos para adolescentes, 
son viables y compatibles si se gestionan de manera adecuada. No ven necesario sacrificar uno 
por el otro, como parece proponer el Gobierno Municipal. Desde EAJ-PNV Oñati afirman que es 
posible y necesario desarrollar ambos de forma independiente, asegurando que las expectativas 
de la ciudadanía se cumplan en su totalidad. 

“Es preocupante que el Gobierno Municipal trate de simplificar un tema tan relevante y, 
nuevamente, relegue el cumplimiento de los compromisos ciudadanos a una solución a medias”. 
EAJ-PNV Oñati aboga por una gestión responsable que realmente responda a las demandas 
ciudadanas y no las modifique arbitrariamente para ajustarlas a intereses partidistas. 

El grupo concluye reiterando su compromiso con la participación ciudadana y con el desarrollo 
de proyectos que reflejen las verdaderas necesidades de la población. “Tendemos la mano al 
Gobierno Municipal para trabajar juntos en una solución que no sea una fusión conveniente, sino 
una respuesta coherente y eficaz a las demandas ciudadanas”, afirman desde EAJ-PNV Oñati. 




